



တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ

လါဖှၢ်တြူၤအါရံၣ် ၁၇သီ, ၂၀၂၃ နံၣ်/ KHRG လံာ်ကတြူၤနီၣ်ဂံၢ်- 22-297-12

ဒူသထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ် တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါ- SAC ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်အပိသဝီဖိခံၣ်သံဝဲ ဖဲဘၣ်လုကီၢ်ဆၢ, လါယူၤ ၂၀၂၂ နံၣ်

တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်ပာ်ဖျါတဘျီအံၤပာ်ဖျါထီၣ်ဝဲတၢ်ကဲထီၣ်သးဖဲ ဘၣ်လုကီၢ်ဆၢ ဒူသထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်ပှၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါယူၤ ၂၃ သီ, ၂၀၂၂နံၣ်န့ၣ် ထံကီၢ်တၢ်ပာ်ဖျါပြးကီၢ်ကးကရူၢ် (SAC) သးဖိတဖၣ် ခးလီၤဝဲကျိဖးဒိၣ် (120mm) လၢအအိၣ်ဒီး တၢ်ပညိၣ်လါလီၤ ဆူဝဲကတဲာ်သဝီ အံၤစ့ၢ်ခံကရူၢ် ဘၣ်လုကီၢ်ဆၢပှၤန့ၣ်လီၤ. သဝီဖိလၢအသးနံၣ်အိၣ် ၂၅နံၣ်တဂၤ ဒီးအဖိ မ့ၣ်လၢအသးနံၣ်အိၣ်တနံၣ်တဂၤသံဝဲဒၣ် လၢတၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်တဖၣ်အကျါ ကျိဖးဒိၣ်ချဲတဖျါလီၤတဲာ်ဝဲလၢအဝဲသ့ၣ် အဟံၣ်ကပၤန့ၣ်လီၤ. ဖိသ့ၣ်ပိာ်မ့ၣ်ဖိအံၤသံဝဲဒၣ်တဘျီပီန့ၣ်လီၤ. မ့ၣ်မ့ၣ်လၢအမိတခီ သံဝဲဒၣ်လၢကျဲ ဖဲလၢပှၤလဲၤဆၢအီၤဆူ ဘၣ်လုတၢ်ဆါဟံၣ်လၢတၢ်ကူဆါယါဘျါအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ.¹

(၁) တပတီၢ်- တၢ်ကဲထီၣ်သးအဂ့ၢ်လီၤတၢ်လီၤဆဲး

တၢ်ကဲထီၣ်သးအကလုာ်	တၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်အပိ သဝီဖိတဖၣ်သံဝဲ
တၢ်ကဲထီၣ်သးမုၢ်နံၣ်မုၢ်သီ	လါယူၤ ၂၃သီ, ၂၀၂၂နံၣ်
တၢ်ကဲထီၣ်သးတၢ်လီၤတၢ်ကျဲ (သဝီ, ကရူၢ်, ကီၢ်ဆၢ, ကီၢ်ရ့ၣ်)	ဝဲကတဲာ်သဝီ အံၤစ့ၢ်ခံကရူၢ် ဘၣ်လုကီၢ်ဆၢ ဒူသထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်.

¹ တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ လံာ်ဟံၣ်ဖျါတဘျီအံၤပှၤန့ၣ် တၢ်ဒီးန့ၣ်ဘၣ်အီၤဖဲ လါယူၤ ၂၀၂၂နံၣ် အပှၤန့ၣ်လီၤ. ဘၣ်တၢ်ဆၢဟ့ၣ်ထီၣ်အီၤလၢလီၤကဝီၤပှၤမၤ သကိးတၢ်တဂၤ ဖဲဒူသထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်အပှၤ လၢအဘၣ်တၢ်သိၣ်လိအီၤ လၢကညီဂွံဝီခွဲးယာ်ကရူၢ် KHRG လၢကမၤနီၣ် မၤယါတၢ်မၤဘၣ်ဒိပှၤဟီၣ်ခိၣ် ဖိခွဲးယာ်အတၢ်အိၣ်သးတဖၣ်ဖဲလီၤကဝီၤပှၤန့ၣ်လီၤ. ပှၤတူၢ်ဘၣ်တၢ်တဖၣ်အမံၤ, တၢ်ဂီၤဒီး အိၣ်ဆိးလီၤကျဲ လီၤတၢ်လီၤဆဲးတဖၣ်န့ၣ် တၢ်မၤလီၤဘၢ အီၤလၢအဝဲနီၣ်ကစၢ်တၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢ တၢ်ကွဲးရဲပှၤအါထီၣ်အီၤ ဖဲ ပနီၣ်ကဝီၤအပှၤန့ၣ် မ့ၢ်ဝဲဒၣ် KHRG အတၢ်ကွဲးရဲထီၣ် တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤန့ၣ်လီၤ.

ပှၤလၢအတူၢ်ဘဉ်တၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ		
မံၤ	နီၢ်စါစါဝု (ဘဉ်တၢ်သ့ၣ်ညါစ့ၢ်ကိးအိၤလၢ နီၢ်အ့)	နီၢ်ဝုက့ၤလါ
သးနံၣ်	၂၅ နံၣ်	၁ နံၣ်
မုၢ်/ ခွါ	မုၢ်	မုၢ်
ကလုာ်	ကညီ	ကညီ
ဟံၣ်ဖိဃီဖိ အိၣ် / တအိၣ်	အိၣ်	တအိၣ်
တၢ်ဖိးတၢ်မၤ	ကိၣ်သရၣ်မုၢ်	N/A
တၢ်ဘူၣ်တၢ်ဘါ	ဘါသီခါ	ဘါသီခါ
တၢ်ဟံမုၢ်ဒါ/ လီၢ်လၢ	သဝီဖိ	သဝီဖိ
အိၣ်ဆိးဒူသဝီ	ဝုၣ်ကတဲာ်သဝီ အံၤစ့ၢ်ခံကရူၢ် ဘံလုကီၢ်ဆဉ် ဒူသထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်.	ဝုၣ်ကတဲာ်သဝီ အံၤစ့ၢ်ခံကရူၢ် ဘံလုကီၢ်ဆဉ် ဒူသထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်.

ပှၤလၢအမၤအပယုဲတၢ်တဂၤအဂ့ၢ်အကျိၤ				
မံၤ	လီၢ်လၢ	သးကျိၤ/ သးရ့ၣ် / သးတြိၤ	အိၣ်သ့ၣ်လီၤသးလီၢ်ကျဲး ဒဲးသးကလၢ	အခိၣ်အမံၤ ဒီးလီၢ်လၢ
တသ့ၣ်ညါ	တသ့ၣ်ညါ	SAC ခိၣ်ချ့ သးရ့ၣ်နီၢ်ဂံၢ် ၄၀၄ အိၣ်လၢ ခိၣ်ချ့သးတြိၤ နီၢ်ဂံၢ် ၄၄ အစုဒုၣ်တီၤဖိလၢ	နးကံ့သဝီ စ့ၣ်လီၤအုကရူၢ် ဘံလုကီၢ်ဆဉ်	တသ့ၣ်ညါ

(၂) တပတီၢ်- တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤအကံၢ်အစီ

၁. ရဲပှၤပှၤနးဟံးန့ၢ်တၢ်ကဲထိန်သးတခါအံၤ တဆီဘဉ်တဆီတက့ၢ်.
ကညီဂုၢ်ဝိခွဲးယာ်ကရူၢ်(KHRG) မၤတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ် ဒီးဒီးန့ၢ်ဘဉ်တၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိၤလၢလီၢ်ကဝီၤသဝီခိၣ်န့ၢ်ခံဂၤအအိၣ်န့ၣ်လီၤ.

၂. ကွဲးနီၣ်ပှၤလၢဟ့ၣ်တၢ်ဂ့ၢ်အံၤတဂၤစ့ၢ်စ့ၢ်သ့ၣ်ညါ တၢ်ဂ့ၢ်အံၤအမ့ၢ်အတီၤလၢကျဲးဒဲးလဲၣ်.
လီၢ်ကဝီၤသဝီခိၣ်န့ၢ်ခံဂၤလၢကညီဂုၢ်ဝိခွဲးယာ်ကရူၢ်(KHRG)မၤတၢ်ထံၣ်လိာ်သံကွၢ်အံၤထံၣ်ထွဲဒဲးတၢ်ကဲထိန်သးအံၤန့ၣ်လီၤ.

(၃) တပတီၢ်- ပာ်ဖျါတၢ်ကဲထိန်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပွဲးပွဲးတက့ၢ်

ပာ်ဖျါတၢ်ကဲထိန်သးအဂ့ၢ်အကျိၤလၢလၢပွဲးပွဲးတက့ၢ်.
ဖဲ လါယုၤ ၂၃သီ, ၂၀၂၂နံၣ် မုၢ်ဟါလီၤ ၁း၃၀ မံးနံး အဆၢကတီၢ် ထံကီၢ်တၢ်ပတၢ်ပြးကီၢ်ကးကရၢ (SAC) ခိၣ်ချ့သးရ့ၣ် နီၢ်ဂံၢ် ၄၀၄ အိၣ်လၢ ခိၣ်ချ့သးတြိၤ နီၢ်ဂံၢ် ၄၄ အစုဒုၣ်တီၤဖိလၢသးဖိတဖၣ် ခးလီၤဝဲကျိဖးဒိၣ် (120mm) လၢအအိၣ်ဒီး တၢ်ပညိၣ်လီၤလီၤဆူ ဝုၣ်ကတဲာ်သဝီအံၤစ့ၢ်ခံကရူၢ် ဘံလုကီၢ်ဆဉ် ဒူသထူၣ်ကီၢ်ရ့ၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. SAC သးဖိတဖၣ်အံၤအိၣ်သ့ၣ်

ဆီလီၤအသးကလၢၣ်ဖဲ နးကံၤသဝီၤ စွဲၣ်လီၤအူကရူၢ် ဘၢ်လုၤကီၢ်ဆၢၣ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်အဃိ မဲးတဲးလဲးဘၣ်ဒိဝဲဒၣ် သးဒုန့ၣ်လီၤ. တၢ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်လီၤခံ ကတၢၢ်တဖျါၣ် လီၤတဲာ်လၢသရၣ်မုၢ်ဟံၣ်ကပၤဒီးဘၣ်ဒိဝဲသရၣ်မုၢ်နီၢ်စါစါဝဲ (ဘၣ် တၢ်သ့ၣ်ညါစ့ၢ်ကိးလၢနီၢ်အ့) ဒီးအဖိမုၢ်နီၢ်ဝဲကူၤလါ လၢအသးနံၣ်အိၣ်တနံၣ်တကၤန့ၣ်သံဝဲဒၣ်တဘျီဃီန့ၣ်လီၤ. သရၣ်မုၢ် နီၢ်စါစါဝဲအံၤ မ့ၢ်ဝဲဝဲကတဲာ်ကိသရၣ်မုၢ်တကၤန့ၣ်လီၤ. ဖဲလါယူၤ ၂၃သီ, အနံၤန့ၣ် အဝဲသးပုၤနီၣ်လဲၤစိာ်ဝဲဒၣ် အသဒါမုၢ်လၢ ကိအဃိ ဖဲမုၢ်ဟါလီၤ. ဝဲး၃ဝဲမဲးနံး အဆၢကတီၢ်န့ၣ် အဝဲက့ၤဆူအဟံၣ် ဒိသိဒိ ကက့ၤဟံးန့ၣ်ဝဲအသဒါမုၢ်အခါ ဘၣ်ဖဲ SAC အကျိဖးဒိၣ်ချီလီၤတဲာ်ဖဲအဟံၣ်ကပၤန့ၣ်လီၤ. အဖိမုၢ်သံဝဲဒၣ်တဘျီဃီဖဲတၢ်ကဲထီၣ်သးအ ဆၢကတီၢ် (အခိၣ်ဘၣ်ဒိဝဲအလီၢ် ခံ) န့ၣ်လီၤ. မ့ၢ် သရၣ်မုၢ်နီၢ်စါစါဝဲတခါ အချၢယံဘၣ်ဒိဝဲနးနးကလဲာ် ဘၣ်ဆၢၣ်သနံၣ်က့ၤအသးသမူ အိၣ်ဒိဝဲအဃိ အပူၤဟံၣ် ခိၣ်ဟံၣ်ယၢၤတဖၣ်လဲၤစိာ်အီၤဆူ ဘၢ်လုၤတၢ်ဆါဟံၣ်န့ၣ်လီၤ. အဝဲသံဝဲဒၣ်လၢကျဲတီၤလီၤ ဖဲတၢ်ဆၢကတီၢ်ယံၤ ဝဲခဲနီၢ်ရံၣ် ဖဲပူၤ လဲၤဆူအီၤဆူတၢ်ဆါဟံၣ်အဆၢကတီၢ်န့ၣ်လီၤ.



တၢ်ဂီၤသ့ၣ်တဖၣ်အံၤတၢ်ဒိန့ၣ်အီၤ ဖဲလါယူၤ ၂၃သီ, ၂၀၂၂န့ၣ် ဖဲ ဝဲကတဲာ်သဝီၤ အံၤစူခံကရူၢ် ဘၢ်လုၤကီၢ်ဆၢၣ် ဒုသထူၣ်ကီၢ်ရၣ် ဖဲ SAC သးဖိတဖၣ်ခးလီၤကျိဖးဒိၣ်ဝဲအလီၢ်ခံန့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤလၢစုစ့ၣ်တကပၤဟံၣ်ဖျါဝဲအဖိမုၢ် နီၢ်ဝဲကူၤလါ အခိၣ်ဘၣ်ဒိဒီးကျိဖးဒိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်ဂီၤလၢစုထွဲတကပၤဟံၣ်ဖျါဝဲ သရၣ်မုၢ် နီၢ်စါစါဝဲ အချၢယံဘၣ်ဒိဒီးကျိဖးဒိၣ်က့ၤန့ၣ်လီၤ. (တၢ်ဂီၤ-လီၢ်ကဝီၤသဝီၤဖိ)

(၄) တပတီၢ်- တၢ်ယုန့ၣ်အခွဲး

မ့ၢ်ပူၤလၢအတူၢ်ဘၣ်တၢ်ဖၣ် ဟ့ၣ်ပူၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢပကသုတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိတခါအံၤစါ, ဟ့ၣ်ပူၤတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢ ပကသု တၢ်ဂ့ၢ်အံၤလၢကျဲဒ်လဲာ်.

လီၢ်ကဝီၤသဝီၤခိၣ်နီၢ်ခံၤအံၤဟ့ၣ်အခွဲးလၢ ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝီၣ်ခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) ကသုဝဲတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိအံၤန့ၣ်လီၤ.

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝီၣ်ခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အဂ့ၢ်ဖျါကိာ်

ကညီၣ်ဂ့ၢ်ဝီၣ်ခွဲးယၢ်ကရူၢ် (KHRG) အံၤဘၣ်တၢ်ဒုးအိၣ်ထီၣ်အီၤဖဲ ၁၉၉၂ နံၣ် ဒီးမ့ၢ်ဝဲလီၢ်ကဝီၤကရၢသဘျီတဖုလၢ အာၣ်လီၤမၤတၢ်လၢ ကမၤဂ့ၢ်ထီၣ်ပူၤဂ့ၢ်ဝီၣ်ခွဲးယၢ်အတၢ်အိၣ်သး လၢကီၢ်ပယီၤမုၢ်ထီၣ်ကလံၤထံးအပူၤန့ၣ်လီၤ. KHRG သိၣ်လီၤဝဲ လီၢ်ကဝီၤဒုသဝီၤဖိတဖၣ် လၢကမၤနီၣ်မၤယၢ်တၢ်မၤဘၣ်ဒိပူၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိခွဲးယၢ်အဂ့ၢ်အကျိန့ၣ် လီၤ. KHRG ဘိးဘၣ်ရၢလီၤတၢ်ဂ့ၢ်တၢ်ကျိတဖၣ်အံၤ ဒိသိးကပၤဖျါထီၣ်လီၢ်ကဝီၤပူၤ ကမ့ၢ်တဖၣ်အကလုာ်, အတၢ်တူၢ်ဘၣ်ခိၣ်ဘၣ်, အတၢ်ဘၣ်ယိၣ်ဘၣ်ဘီ ဒီး အတၢ်ထီၣ်တၢ်ပာ်သးသ့ၣ်တဖၣ်န့ၣ်လီၤ. နယုထံၣ်သ့ၣ်ညါ ပတၢ်မၤသ့ၣ်တဖၣ်ဖဲ www.khrg.org အပူၤသ့ၣ်ဒၣ်န့ၣ်လီၤ.